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Abstract

        
A 7-year-old girl with a 3-year history of intermittent bouts of abdominal pain and jaundice underwent endoscopic retrograde cholangio-pancreatography, which revealed an anomalous junction of the pancreaticobiliary ductal system (bile duct dilatation being virtually non-existent). These abdominal symptoms being considered to be attributable to the anomaly, resection of choledochus followed by hepatico-duodenostomy was performed. Now, one and a half years after operation, the patient is entirely asymptomatic. The legitimacy of "common channel syndrome" as an independent pathologic entity was proposed and the necessity of surgical treatment in its successful management was stressed.


      
        
Zusammenfassung

        
Bei einem 7jährigen Mädchen mit rezidivierenden Bauchschmerzen und Ikterus seit 3 Jahren wurde endoskopisch eine retrograde Cholangio-Pankreatographie durchgeführt. Man fand eine anomale Verbindung der Pankreas- und Gallengänge (praktisch keine Erweiterung der Gallengänge vorhanden). Da die Abdominalbeschwerden der Anomalie zugeschrieben wurden, führte man eine Choledochus-Resektion und eine Hepaciko-Duodenostomie durch. Jetzt, I 1/2 Jahre nach der Operation, ist die Patientin völlig beschwerdefrei. Es wurde vorgeschlagen, das ,,common channel syndrome" als eigenen pathologischen Begriff anzusehen und auf chirurgischem Weg erfolgreich zu behandeln.


      

Key words

Idiopathic Choledochal Dilatation - Anomalous Junction of the Pancreatico-Biliary Ductal System - Endoscopic Retrograde Cholangio-Pancreatography - Common Channel Syndrome




Schlüsselwörter

Idiopathische Choledochusdilatation - Anomalie der Verbindung des pankreatikobiliären Systems - Endoskopische retrograde Cholangiopankreatographie
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